
Osvrt na iskustvo na kampu

IAYC (International Astronomical Youth Camp) jedno je nezaboravno iskustvo za svakoga koga zanima

astronomija. Neovisno o tomu je li polaznik početnik koji po prvi put vidi teleskop ili pak ekspert s

vlastitom  opremom,  kamp  svakoga  nečemu  novomu  nauči.  Kako  je  sudjelovanje  omogućeno  i

srednjoškolcima  i  studentima,  često  se  dogodi  da  studenti  mlađe  „stave  pod  svoje  krilo“  te  ih

savjetuju oko karijere, rada u znanosti, samog studiranja te ih uče novim vještinama. Imao sam sreću

što sam bio u sobi  s  četiri  studenta fizike  ili/i  astrofizike,  koji  su  mogli  sa mnom podijeliti  svoje

iskustvo i s kojima sam ostao u kontaktu. Jedan od njih, bivši olimpijac iz astronomije, je čak držao

vježbe opažačke astronomije te lakog snalaženja po nebu za manje iskusne polaznike. Pored samog

promatranja,  velik  je  naglasak  bio  na  rad  u  programskom  jeziku  Python  te  učenju  pisanja

istraživačkog rada u sistemu LaTeX. Mnogima je to bio prvi put da su uopće koristili te programe, čak

ni ja nisam dosad znao kako obraditi podatke. Strpljenje, ali i zahtjevnost naših mentora omogućili su

nam velik  napredak u znanju  i  samopouzdanju prilikom istraživanja.  Kada smo imali  vremena za

odmor, kojeg je bilo jako malo u gustom rasporedu prepunom rada i predavanja, grupne aktivnosti su

zbližile polaznike koji dolaze iz svakog dijela svijeta. Jedan dio nas je ostao toliko blizak da smo gotovo

svaki dan u kontaktu. S lakoćom mogu tvrditi da ne postoji događaj, bilo internacionalni bilo nekih

manjih razmjera, koji je više iskrenih prijateljstava sklopio, više ljudi povezao te normalizirao toliko

tople odnose među ljudima. Jedina negativna strana kampa je zadnji dan kad svi postanu svjesni da

mnoge ljude koje su upoznali neće vidjeti dugo vrijeme. No uspomene ostaju cijeli život, a pri tomu

pomažu poruke koje si ostavljamo međusobno na zadnji  dan. Nakon toliko odigranih igara, toliko

podijeljenog znanja, toliko razmijenjenih zgrljaja svaki polaznik počne gledati na sve ostale polaznike

kao dio  jedne velike  obitelji  na koju se  može osloniti tijekom čak i  najtežih  vremena.  Kao jedini

polaznik iz Hrvatske prije dolaska na kamp nisam bio siguran kako ću se uklopiti, no već sam prvi dan

shvatio da su svi polaznici sličnih interesa, ali i spremni prihvatiti razlike. Problem ne samo za mene,

nego  i  za  mnoge  zainteresirane  predstavljaju  naravno  cijena  i  udaljenost  kampa.  Iznimno  sam

zahvalan Zakladi te sponzorima što su mi omogućili sudjelovanje na kampu. Iako zbog cijene i zbog

poklapanja  s  ispitima  vjerojatno  neću  imati  priliku  sudjelovati  nagodinu,  mogućnost  uopće

sudjelovanja mi je promijenila život.


